

## **RINGKESAN**

### **Pangajaran Puisi**

#### **Nulisanu museurkeun Kana Struktur Batin Puisi**

#### **Ngagunakeun Pendekatan Konstruktivisme ka Siswa Kelas X SMA PASUNDAN 8**

#### **BANDUNG**

#### **Tahun Ajaran 2020/2021**

*Ku*

**Silvani Fadillah**

**NIM 175030009**

*Panilitian diajar nulis puisi ieu dimimitian ku masalah anu ngungkabkeun yén murid gaduh kasusah ngaéksprésikeun ideu sareng pipikiran kana téks tinulis dina bentuk puisi kusabab kasusah dina meunteun téma sajak anu badé didamel. Murid henteu tiasa nyerat sajak ku merhatoskeun struktur dina puisi sapertos téma, perasaan, nada, sareng pesen. Diajar nulis sajak teu ngahontal nilai maksimal, boh tina segi sumangetna sareng hasil kagiatan diajar anu dilakukeun boh pendidik henteu nganggo sababaraha cara supados diajar kirang épéktip sareng éfisién. Tujuan panilitian panulis nyaéta pikeun nangtukeun kamampuan panaliti dina ngarencanakeun sareng ngalaksanakeun pangajaran nulis sajak, terang bédana hasil diajar murid dina pelajaran nulis sajak anu museur kana struktur dina puisi dina téma, rasa, nada, amanat antara kontrol kelas ékspérimén sareng kelas ékspérimén, terang bédana antara kelompok kontrol sareng kelas ékspérimén. kelas kontrol sareng kelas ékspérimén. paningkatan antara kelas kontrol sareng kelas ékspérimén saatos diajar, sareng terang efektivitas metode konstruktivisme dina katerampilan nyerat puisi siswa dina ékspérimén. kelas diajar nulis sajak. Méthode panalungtikan anu digunakeun nyaéta kuasi ékspérimén jeung téhnik studi pustaka, téhnik obsérvasi, téhnik tés jeung analisis data. Hasil anu diala ku panulis nyaéta kieu: (1) panulis mampu ngalaksanakeun diajar nulis sajak anu museur kana struktur dina puisi ngagunakeun metode konstruktivisme (2) siswa meunang skor pratés rata-rata anu cukup rendah di kelas ékspérimén. , nyaéta 60,1 sareng kelas kontrol kéngingkeun rata-rata skor pretés 5.1 (3) siswa ngalaman paningkatan tina hasil rekapitulasi data sareng uji hipotésis, kalayan nilai rata-rata hasil postés dina kelas kontrol nyaéta 6.8 sareng postés dina kelas ékspérimén anu gaduh nilai rata-rata 89,1 (4) metodeu konstruktivisme anu épéktip digunakeun dina diajar nyerat puisi anu*

*museur kana struktur puisi di kelas X SMA Pasundan 8 Bandung taun ajaran 2020/2021. Ieu tiasa dibuktoskeun ku tés statistik, jelas Sig. (2-buntut) <0,05 nyaéta 0,000 anu hartosna Ha ditampi sareng nunjukkeun pendekatan konstruktivis anu sacara efektifkana pamakéan.*

*Kecap Konci: Diajar Nulis, Téks Sajak, Struktur Batin Sajak, Pendekatan Konstruktivisme.*